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ВИСТУП ПРЕЗИДЕНТА ВОЛОДИМИРА 
ЗЕЛЕНСЬКОГО У ВЕРХОВНІЙ РАДІ ЗІ ЩОРІЧНИМ 
ПОСЛАННЯМ ПРО ВНУТРІШНЄ І ЗОВНІШНЄ 

СТАНОВИЩЕ УКРАЇНИ ВІД 01.12. 2021 Р.
(Витяг) 

Шановні громадяни України!
Дорогий український народе!
Рік тому я починав своє Послання словами про те, 

що його формат варто змінити. І, крім народних депута-
тів, звітувати безпосередньо перед людьми, які на п’ять 
років найняли всіх нас, найняли мене на роботу! Це наші 
військові та їхні родини, наші лікарі, науковці, студент-
ство, митці, спортсмени. Громадяни України. З усіх ре-
гіонів України, включно з нашим Донбасом і Кримом. Я 
радий розпочати сьогодні це Послання, вітаючи всіх їх у 
цій залі!

 років тому ми зробили великий крок. Але не піш-
ли далі. Ми відновили, проголосили, обрали й здобули 
незалежну Україну. Але так і не почали її будувати. Неза-
лежну від чужого впливу та чужих інтересів.

Незалежна країна – це передусім здорова краї-
на. Два роки ми протидіємо COVID- . Починали май-
же ні з чим. І це правда. Зараз маємо майже все. Лікарні, 
ліжка, кисень і, найголовніше, вакцини. Ще вчора ми не 
знали, як поділити першу партію у  тисяч доз. Нара-
зі доступні мільйони доз AstraZeneca, CoronaVac, Pfizer і 
Moderna. Ми починали з десяти тисяч щеплень на день. 
У листопаді зробили ,  мільйонів. Дякую нашим меди-
кам. А загалом на сьогодні –  мільйони щеплень.
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Попри глобальну пандемію та економічну кризу, 
спричинену цією пандемією, ми стабілізували економіч-
ну ситуацію. У  році розмір економіки України впер-
ше досягне рекордного рівня за період незалежності 
– перевищить  мільярдів доларів. Це більше, ніж у 
докризових -му та  роках.

Вперше, починаючи з того ж  року, ми змен-
шимо державний борг до рівня нижче % ВВП. При 
тому, що в останні роки у більшості країн він стрімко 
зростав і в середньому у світі перевищує %. Наші зо-
лотовалютні резерви зросли й сьогодні досягають  
мільярдів доларів. Це є найвищим показником з того ж 

 року.
Із сьогоднішнього дня мінімальна зарплата в Укра-

їні становить ,  тисяч гривень. Ми не тільки підвищи-
ли мінімальну зарплату. Середня заробітна плата впер-
ше за останні  років у доларовому еквіваленті пере-
вищила  доларів на місяць. Вперше зарплата лікарів 
зросла за рік вдвічі.

З нового року, з  січня, вона становитиме мінімум  
тисяч гривень, а середня заробітна плата лікаря в Украї-
ні становитиме  тисячі гривень. Ми вперше починаємо 
гідно ставитися до лікаря, і не тільки тоді, коли нам це по-
трібно. І я впевнений, що у своєму наступному Посланні 
такі ж слова я скажу про заробітну плату наших вчителів.

Я пишаюсь тим, що ми в наступному році вперше з 
початку війни на сході повністю закриємо чергу на квар-
тири для всіх наших ветеранів війни на сході країни. 
Одразу після ветеранів ми розпочнемо такий самий про-
цес для всіх наших військовослужбовців.

Я пишаюсь тим, що вперше за  років у  році 
фінансування сектору оборони і безпеки, всіх програм, 
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перевищить  мільярдів гривень. При тому, що у  
році ця сума була ,  мільярда гривень.

У межах цих коштів ми вперше запускаємо комплек-
сну ракетну програму, програму відновлення українсько-
го флоту, створення кібервійськ в Україні.

Вперше за період незалежності держава будує літаки 
«Антонов» Ан-  для своєї армії. Вперше розпочинаємо 
в Україні будувати воєнний завод з виготовлення сучас-
них дронів.

Ми будуємо країну, незалежну від допомоги та під-
тримки інших. Яка завжди вдячна за це – я дякую кож-
ній країні, – але ніколи не чекає тільки на це, і перш за 
все розраховує на себе. Ми не чекаємо десятки місяців 
від захоплення Криму, а збираємо десятки країн для його 
звільнення і запускаємо Кримську платформу.

Вперше з  року розроблена й ухвалена Стратегія 
деокупації та реінтеграції Криму. Територія площею  
тисяч квадратних кілометрів. Більша за деякі країни Єв-
ропи і світу. Але ми боремось не за гектари, а за людей, 
за своїх громадян. І вперше за всю історію ми ухвалили 
закон про корінні народи, який закріпив статус і права 
кримських татар. Ми боремось за нашу молодь і суттєво 
спростили школярам з Криму та тимчасово окупованого 
Донбасу доступ до вищої освіти в Україні: без ЗНО, бе-
зоплатно, без обмежень, без будь-яких умов у будь-який 
університет. 

 В цьому році ми зберегли двопартійну підтримку 
Сполучених Штатів і вивели наші відносини на новий, 
більш високий рівень. 

За підсумками моєї зустрічі з Президентом Байде-
ном ухвалено Спільну заяву. Військова підтримка. Онов-
лено Хартію стратегічного партнерства України і США. В 
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основі наших відносин з Європейським Союзом – довіра, 
солідарність, взаємна підтримка. Це доводять результати 

-го саміту Україна – ЄС та його амбітна підсумкова за-
ява. Наша мета – імплементація Угоди про асоціацію. За 
підрахунками уряду, загалом виконано близько % всіх 
зобов’язань України за Угодою, причому % – тільки у 
цьому році. Дякую вам, шановні депутати.

Вперше спільно з Великою Британією ми реалізує-
мо амбітний проект розвитку Військово-Морських сил 
України на суму ,  мільярда фунтів стерлінгів.

З Туреччиною вже будуємо перший корвет для на-
ших Військово-Морських сил.

Вперше укладено чотири масштабні угоди з Франці-
єю на ,  мільярда євро на великі інвестиційні проекти.

Ми вперше запропонували лідерам ЄС створити ре-
гіональну платформу зміцнення енергетичної безпеки. 
Актуальність цієї ініціативи підтверджує наявна енерге-
тична криза в Європі. Ми послідовно доводимо: «Північ-
ний потік – » – це енергетична зброя, яка створює за-
грозу всьому регіону. Ми вдячні всім партнерам, які нас 
підтримують.

Важлива складова нашої міжнародної політики 
– підтримка світового українства. Я знаю, наскільки 
важливим для українців, що мешкають у США, Канаді, 
ЄС, є питання множинного громадянства. Сьогодні я 
вношу відповідний законопроект на розгляд парламенту. 
Нас  мільйонів.

Всі думали, що хороші дороги й Україна – це анто-
німи. Ми довели, що вони стали синонімами. Ми вже 
побудували  тисяч кілометрів доріг. Але багато якісних 
доріг не буває, тому ціль на два наступні роки не зменшу-
ється – це  тисяч кілометрів доріг.
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Ми також прагнемо побудувати аеропорт міжнарод-
ного значення на Закарпатті, між Ужгородом та Мукаче-
вом – це новий проект, та два аеропорти на сході України. 
Бо Донбас – це Україна.

Перший рейс національного перевізника буде в  
році. До -го буде повністю сформовано флот компа-
нії – не менше  суден. Будуть відкриті регулярні рейси 
як всередині, так і зовні.

Незалежна країна – це там, де ти будеш здоровим, 
незалежно від свого соціального статусу. Для цього ми 
вперше запустили програму «Здорова Україна», в ме-
жах якої ми вже побудували  активних парків,  
спортивних майданчиків,  стадіони та  басейнів.

Вперше за довгі роки ми почали будувати наші ві-
тчизняні локомотиви та вагони у Кременчуці. Вперше за 
довгі роки ми почали будувати в Харкові наші танки, су-
часні українські. І це будівництво дійсно велике і стає все 
більшим з кожним днем. Інфраструктура – це нові робочі 
місця, нова якість життя кожного.

Незалежна країна – розумна країна. Освічена. А тому 
– сильна країна не може бути зі слабкою освітою. Ми 
підтримуємо талановитих школярів. Запроваджено нові 
державні, президентські премії:  тисяч гривень – пе-
реможцям міжнародних учнівських олімпіад з математи-
ки, фізики, інформатики та хімії. 

Уперше для держави кібербезпека, штучний інте-
лект, нанотехнології аерокосмічні, енергетичні та біо-
технології – це не просто розумні слова, а пріоритетні 
спеціальності в Президентському університеті, який ми 
починаємо створювати.

Два роки тому запрацював Національний фонд до-
сліджень. Це грантова підтримка науки. За два роки гроші 
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отримали  наукові проекти на загальну суму близько  
мільярда гривень. Це наукові розробки, до яких залучено 
понад  провідних і молодих українських вчених.

Ми будуємо власний бізнес, незалежний від «хотє-
лок» чиновників, де враховано всі побажання бізнесме-
нів. Для цього ми нарешті запустимо «Дія City», яка дасть 
змогу створити в Україні найпотужніший IT-хаб у Цен-
тральній та Східній Європі. Українці й підприємці з усього 
світу матимуть змогу швидко реалізовувати найамбітніші 
інноваційні та бізнес-ідеї та ефективно їх впроваджувати. 
За п’ять років «Дія City» допоможе збільшити обсяг рин-
ку IT вдвічі – до $ ,  мільярда, а кількість робочих місць 
– до  тисяч. Це будуть одні з найкращих умов для ве-
дення IT-бізнесу та креативної індустрії у світі.

Пишаюся тим, що Україна стане другою країною у 
світі, яка проведе перепис населення у співпраці з Apple 
вже у лютому  року.

Розпочато судову реформу в Україні не вперше, але 
вперше її буде доведено до кінця. Я дякую всім народним 
депутатам ще раз, які підтримують законопроекти, а та-
кож хочу подякувати нашим міжнародним партнерам, 
які нас підтримують на цьому складному шляху. Дякую. 
А шлях цей буде дійсно непростим.

Вперше за  років повністю проголосована земель-
на реформа. Вітаю вас! Вперше за  років ми починаємо 
повномасштабне облаштування державного кордону по 
всьому периметру нашої держави. Нарешті ми ухвалили 
закон про територіальну оборону, ми затвердили Стра-
тегію деокупації Криму.

Ми вперше за  років розпочали системну боротьбу 
з олігархами. І я впевнений, що Україна в цій боротьбі 
переможе. Україна з цим закінчить.
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А тоді – давайте чесно. Вісім років триває війна на 
Донбасі. Вісім років, як Росія анексувала Крим. І я не 
боюся говорити всім, і говорити прямо росіянам. Саме 
тому, водночас, я не боюся прямої розмови з ними. Ми 
не боїмося прямого діалогу.

Ми знаємо, хто з європейських країн підтримує Укра-
їну, це правда, і дякуємо їм. Знаємо, хто з європейських 
країн вдає, що підтримує Україну і нашу незалежність.

Ми знаємо, що наша армія – найкраща у світі, і захи-
стить нас. Всі нас підтримують, але ніхто, крім нашої ар-
мії, нас не захистить. Це правда. І ми повинні зізнатися, 
що без нашого війська ми не зможемо зупинити війну. І 
ми повинні сказати правду, що ми не зможемо зупини-
ти війну без прямих перемовин з Росією. І сьогодні це 
визнали вже всі, всі зовнішні партнери. Всі зовнішні ви-
знали, а деякі внутрішні цього не визнають. Ми повинні 
говорити, знаючи, що у нас сильна, потужна армія. І не 
боятися зараз говорити один одному правду. Якщо ми хо-
чемо повернути Донбас – давайте. А якщо хочемо просто 
ходити і про це говорити, то давайте нічого не робити.

І давайте в цьому питанні поставимо крапку, просто 
і чесно. І зрозуміємо нарешті – це наша держава, як мо-
жемо – давайте боротися за це, за наші території, усіма 
можливостями, усі разом з усіма політиками, незважаю-
чи на колір цих політиків. І з усіма бізнесменами, незва-
жаючи на їх калібр, поки це не пізно.

Ми – велика країна!
Слава кожному з вас!
Слава Україні!

URL: https://www.president.gov.ua/news/vistup-
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